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PROTOKÓŁ  Nr X/2015 

z przebiegu X zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 

z dnia 27 sierpnia 2015 roku 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, radnych powiatowych,  Pana Wiesława 

Czyczerskiego Burmistrza Zbąszynka, Pana Jana Makarewicza Sekretarza Gminy, Panią 

Dorotę Chłopowiec Główną Księgową, kierowników jednostek organizacyjnych, dyrektorów 

szkół, przedstawicieli mediów oraz pozostałych przybyłych gości i otworzył obrady X sesji 

Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 1300. Jednocześnie stwierdził, że na sali obecnych jest 

12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu/.  

 

 

Nieobecni: 

Wojciech Półtorak 

Jacek Woźny 

Maciej Szulc 

 

 

Do pkt. 2. 

Wybór Sekretarza obrad 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 

kandydaturę radnego Łukasza Szymańskiego  (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 

- za pełnieniem przez radnego Łukasza Szymańskiego funkcji Sekretarza obrad 

dzisiejszej sesji Rady - głosowało 12 radnych. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzem obrad 

dzisiejszej sesji Rady został radny Łukasz Szymański. 

Do pkt.3. 

 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Promocja i polityka informacyjna Gminy Zbąszynek 
9.  Współpraca zagraniczna i międzygminna 
10. Podjęcie uchwał: 



Rada Miejska w Zbąszynku   VII kadencja Samorządu 

        2014-2018 

 

2 

 

 

 

    a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 1) 

    b) w sprawie zmiany Uchwały z dnia 20 grudnia 2012 roku Nr XXV/90/2012 w sprawie  

       ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

       komunalnymi  składanej przez właścicieli nieruchomości (projekt nr 2) 

  c)  w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek  z dnia 15.04.2015 r. na  

       działalność Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zbąszynku (projekt nr 3) 

    d) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie  

        na ławnika (projekt nr 4) 

    e) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 

       (projekt nr 5) 

    f)  w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej: Dzienny Dom „Senior – Wigor”  

        w Zbąszynku (projekt nr 6) 

   g)  w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych (projekt nr 7) 

    h) w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zbąszynek (projekt nr 8) 

11.  Odpowiedzi na interpelacje 

12.  Oświadczenia i wolne wnioski 

13.  Zakończenie obrad 

 

W odczytanym przez siebie porządku obrad Przewodniczący Rady zaproponował 

wprowadzenie następującej zmiany: 

1.  Otwarcie sesji 

2.  Wybór Sekretarza obrad 

3.  Przyjęcie porządku obrad 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

6.  Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 

7.  Interpelacje i zapytania 

8.  Promocja i polityka informacyjna Gminy Zbąszynek 
9.  Współpraca zagraniczna i międzygminna 
10. Podjęcie uchwał: 
    a) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 1) 

    b) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/90/2012 Rady Miejskiej w Zbąszynku  z dnia 20  

        grudnia 2012 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za  

        gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości  

        (projekt nr 2) 

  c)  w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek  z dnia 15.04.2015 r. na  

       działalność Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zbąszynku (projekt nr 3) 

    d) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie  

        na ławnika (projekt nr 4) 

    e) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 

       (projekt nr 5) 

    f)  w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej: Dzienny Dom „Senior – Wigor”  

        w Zbąszynku (projekt nr 6) 

   g)  w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych (projekt nr 7) 

    h) w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zbąszynek (projekt nr 8) 

11.  Odpowiedzi na interpelacje 
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12.  Oświadczenia i wolne wnioski 

13.  Zakończenie obrad 

 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie. 

 

Do pkt. 4 

 

 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur  poinformował radnych, że protokół przez czas trwania 

sesji będzie wyłożony do wglądu i jeśli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.12 porządku 

obrad. 

 

Na salę obrad przybył radny Jacek Woźny. 

Aktualna liczba biorących udział w sesji: 13 radnych. 

 

Do pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt.6 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

Burmistrz Wiesław Czyczerski przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  

W uzupełnieniu do przedstawianego sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym 

dołączona została informacja z działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie 

międzysesyjnym /informacja z działalności referatów UM w okresie od 25 czerwca 2015 r. do 

26 sierpnia 2015 r. - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 

Do pkt. 7 

 Interpelacje i zapytania  

 

Pan Jerzy Wolny skierował zapytanie dotyczące Uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli specjalistów.  

Z uwagi na zbliżające się rozpoczęcie roku szkolnego radny poprosił o udzielenie informacji 

o etapie na jakim jest postępowanie skargowe w przedmiotowej kwestii. Radny zapytał 

również o to czy pedagodzy z dniem pierwszego września będą rozpoczynali pracę z nowym 

czy starym pensum? 
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Następnie radny skierował zapytanie dotyczące ścieżki rowerowej budowanej wzdłuż ul. 

Wojska Polskiego w Zbąszynku. Zdaniem Pana Jerzego Wolnego nowopowstająca ścieżka 

rowerowa dwukrotnie przecina ciąg pieszych (przy wysepce dla wysiadających z autobusu  

i naprzeciwko bloku na ul. Wojska Polskiego 11). Radny zapytał czy ścieżka rozplanowana 

jest poprawnie? 

Kontynuując swoją wypowiedź Pan Jerzy Wolny skierował zapytanie dotyczące etatu 

pełnomocnika ds. oświaty. Radny zapytał o to czy w związku ze zwolnieniem wakatu na 

niniejsze stanowisko będzie powołana inna osoba, czy  ww. wakat zostanie zlikwidowany? 

Następnie radny zapytał Przewodniczącego Rady o to kto reprezentuje radę w komisji 

oceniającej zgłoszenia kandydatów na dyrektorów. 

 

Pan Henryk Budych w imieniu grupy kombajnistów z Dąbrówki Wlkp. zwrócił się z prośbą  

o usytuowanie znaku regulującego kwestię parkowania samochodów po jednej stronie ulicy 

na ul. Dworcowej w Dąbrówce Wlkp. Radny zwrócił uwagę na fakt, iż w okresie żniw 

samochody parkujące po obu stronach ulicy uniemożliwiają poruszanie się kombajnom. 

Następnie radny poruszył kwestię pobocza na ul. Trzcielskiej w Dąbrówce Wlkp. Pan Henryk 

Budych zauważył, iż po pracach związanych z kanalizacją tamtejsza nawierzchnia została 

przykryta gliną, co stwarza utrudnienia w ruchu zarówno wiosna jak i jesienią. W związku  

z tym radny oznajmił, iż grupa mieszkańców zdeklarowała się, że samodzielnie pokryje 

nawierzchnię gruzem, jeśli tylko gmina im go dostarczy. 

Ponadto Pan Henryk Budych zwrócił uwagę na nisko wkopany hydrant na ul. Poznańskiej 

(naprzeciwko drogi wychodzącej na ul. Małą) w Dąbrówce Wlkp. Radny zaznaczył, iż może 

to powodować utrudnienia w akcjach ratowniczych strażaków.  

Kończąc swoją wypowiedź radny zapytał jeszcze o to kiedy pod względem geodezyjnym 

zakończona zostanie sprawa ścieżki rowerowej Dąbrówka Wlkp. - Zbąszynek oraz o to kiedy 

rolnicy otrzymają odszkodowania. 

 

Pan Łukasz Szymański skierował zapytanie dotyczące tego na jakim etapie jest planowana 

budowa ścieżki rowerowej z Kosieczyna do Chlastawy oraz którą strona drogi będzie ona 

przebiegać. 

Ponadto radny zwrócił uwagę na problem, który zrodził się niedawno, a dotyczy on jednego  

z przedsiębiorców hodowli trzody, który ma zamiar wprowadzić większą ilość tucznika do 

hodowli i z tą myślą remontuje budynki. Radny zapytał czy Gmina dysponuje jakimiś 

informacjami w przedmiotowym zakresie tj. czy będzie on spełniał wymogi?, czy budynki 

które adaptuje mogą być przeznaczone do tego typu działalności biorąc pod uwagę fakt, iż 

są one zabytkowe? Radny chciał również wiedzieć czy Gmina zamierza coś z tym faktem 

zrobić? 

 

Pani Beata Żelechowska skierował zapytanie dotyczące wycinki drzew na skwerze przy 

krzyżu na ul. Wojska Polskiego. Radna zapytała o to czy niniejsze działania były konieczne, 

ponieważ wzbudziły niezadowolenie niektórych mieszkańców.  

Ponadto Pani Beata Żelechowska oznajmiła, iż mieszkańcy chcieliby wziąć udział  

w konkursie na nazwę ronda, w związku z czym należałoby nagłośnić niniejszą sprawę. 

 

Pan Marek Pych zwrócił uwagę na fakt, iż w Zbąszynku w okolicy szkół często można 

spotkać znaki potocznie nazywane „Agatkami”, natomiast w Dąbrówce Wlkp. takich znaków 
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nie ma, a powinny być co najmniej dwa. Radny podziękował za naniesienie znaków 

poziomych, (linii bezwzględnego stopu, ustąp pierwszeństwa) jak również za uzupełnienie 

znaków na ul. Poznańskiej w Dąbrówce Wlkp. Pan Marek Pych wyraził nadzieję na to, że 

Gmina szybko rozwiąże problem wjeżdżających na ul. Poznańską samochodów 

ciężarowych. 

Następnie Pan Marek Pych poruszył temat podłączenia szkoły podstawowej do kanalizacji 

miejskiej, które miało zostać wykonane w te wakacje. Radny zapytał o termin wykonania 

niniejszego zadania. 

Kontynuując swoją wypowiedź radny zapytał o to czy została już wykonana dokumentacja na 

ul. Małą w Dąbrówce Wlkp. i ścieżki rowerowe, które miały zostać wykonane przez architekta 

do czerwca br. 

Na koniec radny zapytał o to kiedy zabłyśnie światło na łączniku ulic: Piastowska  

i Zbąszyńska, których remont zakończył się w maju br. 

 

Do pkt. 8  i 9 

 

Promocja i polityka informacyjna Gminy Zbąszynek 

Współpraca zagraniczna i międzygminna 

 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, iż ww. tematy w zostały szczegółowo 

omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady w  dniu 19 sierpnia 2015 r. 

Niniejsze zagadnienia nie spotkały się z negatywną opinią radnych. 

/Sprawozdanie ze współpracy zagranicznej Gminy Zbąszynek za okres sierpień 2014 – lipiec 

2015, Sprawozdanie ze współpracy międzygminnej za okres: sierpień 2014 – lipiec 2015 

oraz Polityka informacyjna Gminy Zbąszynek 2013-2014 stanowią załączniki nr 6 - 8 do 

niniejszego protokołu/. 

 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Janowi Makarewiczowi, który 

zaprosił zgromadzonych na sesji gości do zapoznania się z prezentacją multimedialną 

stanowiącą skrót najważniejszych informacji w przedmiotowym zakresie. 

/Niniejsza prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 

 

Pan Jan Makarewicz podziękował  Burmistrzowi Zbąszynka i Przewodniczącemu Rady za 

udział w tworzeniu informacji, a także okazywane wsparcie działań. Słowa podziękowania 

Sekretarza Gminy zostały skierowane również do pracowników urzędu, którzy swoją pracą 

przyczyniają się do tworzenia i rozwoju ww. bloków tematycznych. 

 

 

Rada Miejska w Zbąszynku jednogłośnie przyjęła niniejsze informacje.  
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Do pkt. 10 

  

               Podjęcie uchwał 

 

a. 

 

Główna Księgowa Dorota Chłopowiec  przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok (projekt nr 1). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/47/2015  

w sprawie  zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr X/47/2015 w sprawie  zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2015 rok 

została podjęta jednogłośnie.  

/Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 

 

b.  

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXV/90/2012 Rady Miejskiej w Zbąszynku  z dnia 20 grudnia 2012  

w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości (projekt nr 2). 

Przewodniczący Rady Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo  

z projektem uchwały na posiedzeniach Komisji Stałych, przedstawił stanowiska Komisji, 

zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym 

zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/48/2015  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/90/2012 Rady Miejskiej w Zbąszynku  z dnia 20 grudnia 

2012 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

 Nr X/48/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/90/2012 Rady Miejskiej w Zbąszynku  

z dnia 20 grudnia 2012 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

została podjęta jednogłośnie.  

/Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/. 

 

c. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady.  

Z uwagi na fakt, iż niniejszy projekt uchwały dotyczy skargi na Przewodniczącego Rady  

Pan Jan Mazur wyłączył swój głos z procedury głosowania nad przedmiotowym projektem 

uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Budych przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek  z dnia 15.04.2015 r. na działalność 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zbąszynku (projekt nr 3). 

Pan Andrzej Budych przypomniał, że Komisje zapoznały się z projektem uchwały na 

wspólnym posiedzeniu, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są dodatkowe zapytania 

do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych,  jednogłośnie (przy 12 głosach „za”) podjęła Uchwałę 

Nr X/49/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek z dnia 

15.04.2015 r. na działalność Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zbąszynku. 

W wyniku głosowania Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Budych stwierdził, że 

Uchwała Nr X/49/2015 w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca Gminy Zbąszynek   

z dnia 15.04.2015 r. na działalność Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zbąszynku 

została podjęta jednogłośnie.  

/Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 

 

Wiceprzewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady. 

 

d. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na ławnika 

(projekt nr 4). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/50/2015  

w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydacie na 

ławnika. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr X/50/2015 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydacie na ławnika  została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/. 

 

e. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu (projekt nr 5). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/51/2015  

w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr X/51/2015 w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez 

dalszego biegu została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 
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f. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski  przedstawił treść projektu uchwały  w sprawie 

utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej: Dzienny Dom „Senior – Wigor” w Zbąszynku 

(projekt nr 6). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/52/2015  

w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej: Dzienny Dom „Senior – Wigor”  

w Zbąszynku.  

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr X/52/2015 w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej: Dzienny Dom 

„Senior – Wigor” w Zbąszynku została podjęta jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 

 

g. 

 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały  

w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych (projekt nr 7). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/53/2015  

w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr X/53/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych została podjęta 

jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 

 

h. 

 

Sekretarz Gminy Jan Makarewicz  przedstawił treść projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zbąszynek wraz z poprawkami (projekt nr 8). 

Następnie Pan Jan Mazur przypomniał, że Komisje zapoznały się szczegółowo na 

wspólnym posiedzeniu z projektem uchwały, przedstawił stanowiska Komisji, zapytał czy są 

dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Pan Marek Pych zwrócił uwagę dotyczącą załącznika nr 4 do Statutu Gminy. W opinii 

radnego przytoczony zapis cyfrowy koloru złotego w systemie RGB jest niewłaściwy z uwagi 

na fakt, iż w tym systemie nie ma określenia takiego koloru. W systemie tym mowa jest  

o kolorze żółtym. Kolor złoty występuje natomiast w pantonach. Poza tym zdaniem radnego 

ustalamy jedynie kolory na ekran, a nie do druku w związku z tym powinno się je określić  

w pantonach. 

 

W odpowiedzi Pan Jan Makarewicz oznajmił, iż przy wprowadzanych zmianach nie chciano 

zmieniać opisu herbu, który jest kwestią historyczną w związku z tym dookreślono jedynie 
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odcień koloru w systemie RGB, który odpowiada określonemu w opisie kolorowi. Poza tym 

kolorem tym Gmina posługuje się przy wydrukach zlecanych drukarniom. 

 

W ocenie Pana Marka Pycha kolory i wzory symboli powinny być dookreślone w najbardziej 

precyzyjny sposób, by zapobiec stosowanej dowolności w przedmiotowym zakresie. 

W ocenie Sekretarza Gminy system RGB jest powszechnie stosowany, natomiast zapis 

dotyczący herbu ma już ponad pięćdziesięcioletnią historię, której nie chciałby zmieniać. 

Niemniej jednak ostatecznie decydują o tym radni. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr X/54/2015  

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zbąszynek. 

W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że Uchwała  

Nr X/54/2015 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zbąszynek została podjęta 

jednogłośnie. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/. 

 

Do pkt. 11 

 

 Odpowiedzi na interpelacje 

 

 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski. 

 

W nawiązaniu do zapytania radnego Jerzego Wolnego, Burmistrz Zbąszynka oznajmił,  

iż przedmiotowa Uchwała została zaskarżona. W związku z tym skarga wraz z odpowiedzią  

w przedmiotowym zakresie została przekazana do rozpatrzenia wg właściwości. Mając na 

uwadze niniejszy fakt, do momentu rozstrzygnięcia sprawy ww. uchwała obowiązuje, a więc 

nauczyciele przystąpią do pracy na zasadach określonych w niniejszym akcie prawa 

miejscowego.   

Odnosząc się do tematu ścieżki rowerowej Pan Wiesław Czyczerski wyjaśnił, iż wzdłuż 

ulicy Wojska Polskiego powstaje ciąg pieszo – rowerowy, na którym pierwszeństwo posiada 

pieszy. Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż przy tego typu ciągach co do zasady pas 

rowerowy znajduje się przy krawężniku jezdni. Poza tym na całym fragmencie mają prawo 

poruszać się zarówno piesi jak i rowerzyści. 

Mając na uwadze zapytanie radnego dotyczące etatu pełnomocnika ds. oświaty  

Pan Wiesław Czyczerski oznajmił, iż ww. etat wiązał się z obowiązkiem ciążącym na 

Gminie, dotyczącym konieczności dokonania okresowej analizy działań podejmowanych  

w jednostkach oświatowych w zakresie organizacji pracy jak i wykorzystania gminnych 

środków. Termin zakończenia ww. zadania zaplanowano do końca września br. W związku  

z powyższym niniejszy etat nie był powołany na stałe. Burmistrz Zbąszynka nie wykluczył 

możliwości powołania podobnego stanowiska w przyszłości gdy zajdzie taka potrzeba. 

Odnosząc się do zapytania dotyczącego składu komisji konkursowej Pan Wiesław 

Czyczerski oznajmił, iż jest on powoływany zarządzeniem burmistrza. Podział miejsc  

w komisji jest jasno określony ustawą o systemie oświaty. Rade Miejską tradycyjnie 

reprezentuje Przewodniczący Rady i Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy 
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Społecznej. Pan Wiesław Czyczerski odniósł się tym samym pokrótce do interpretacji 

prawnych w przedmiotowym zakresie. 

 

W odpowiedzi na zapytanie radnego Henryka Budycha dotyczące ul. Dworcowej  

w Dąbrówce Wlkp., Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż problem parkowania w tamtym rejonie 

pojawia się już od kilku lat i podchodzono już do tego tematu. Pan Wiesław Czyczerski 

podkreślił, iż temat znaków leży w kompetencji odpowiedniej komisji przy Starostwie, która 

już kiedyś wypowiedziała się w przedmiotowym zakresie. W ocenie komisji  nie ma potrzeby 

wprowadzania zakazu parkowania na niniejszej ulicy ze względu na intensywność ruchu. 

Ponadto Burmistrz Zbąszynka podkreślił, iż przepisy ruchu drogowego jasno precyzują 

zasady parkowania, tak by nie utrudniać przejazdu. W ocenie Pana Burmistrza zgłoszenie 

ww. kwestii ponownie nie ma sensu, niemniej jednak można to uczynić.  

Odnosząc się do tematu ulicy Trzcielskiej w Dąbrówce Wlkp. Burmistrz Zbąszynka wyraził 

zadowolenie z deklaracji mieszkańców oraz poinformował, iż Gmina dostarczy mieszkańcom 

tłucznia. Pracownik RIT skontaktuje się z mieszkańcami  w sprawie szczegółów. 

Kontynuując swoją wypowiedź Pan Wiesław Czyczerski poinformował, iż Gmina zajmie się 

tematem hydrantu przy ul. Poznańskiej w Dąbrówce Wlkp. i dokona stosownych prac  

w przedmiotowym zakresie. 

Nawiązując do kwestii związanych ze sprawą ścieżki rowerowej, Pan Wiesław Czyczerski 

oznajmił, iż zamknięcie sprawy i wypłata odszkodowań uzależniona jest od organizacji pracy 

wydziału geodezji przy Starostwie oraz decyzji wymiarowej Starostwa w zakresie wielkości 

odszkodowania. Pan Wiesław Czyczerski wyraził nadzieję na to, iż sprawa znajdzie swoje 

zakończenie we wrześniu br. 

 

W dalszej kolejności Burmistrz Zbąszynka odniósł się do zapytania radnego Łukasza 

Szymańskiego w temacie ścieżki rowerowej. Pan Wiesław Czyczerski poinformował,  

iż firma, której zlecono przygotowanie dokumentacji (wraz z pozwoleniem na budowę) ma 

czas na wywiązanie się z umowy do 15 października br. Następnie ogłoszony zostanie 

przetarg, a więc prace w przedmiotowym zakresie ruszą w listopadzie br. o ile pozwolą na to 

warunki atmosferyczne. Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż ścieżka z Kosieczyna powstanie 

po prawej stronie (do posesji pana Prokopińskiego. Dalej zaś przechodzi na lewą stronę 

 i spina się z chodnikiem koło Willi „Cztery Pory Roku”). Pan Wiesław Czyczerski zaznaczył,  

iż przedmiotowa dokumentacja dotyczy ścieżki poza miejscowością. 

Odnosząc się do zapytania dotyczącego poszerzenia hodowli w Kosieczynie i adaptacji 

budynków na chlewnie Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż sprawa znajduje się na etapie 

zgłoszenia do nadzoru budowlanego. W związku z tym Gmina sprawdzi czy przedsiębiorca 

wykonywał jakąś dokumentację. Niemniej jednak nawet jeśli ją wykonał to i tak działania  

w przedmiotowym zakresie odbywają się poza Gminą bo jest to adaptacja już istniejących 

pomieszczeń, a więc Starostwo wydaje stosowne pozwolenia. Pan Wiesław Czyczerski 

oznajmił, iż niniejszy temat będzie pilotowany przez Gminę, która w razie konieczności 

będzie interweniować. Burmistrz Zbąszynka wyraził nadzieję, iż radni nie odpuszczą również 

niniejszego tematu. 

 

Kontynuując swoją wypowiedź Pan Wiesław Czyczerski odniósł się do zapytania radnej 

Beaty Żelechowskiej w zakresie wycinki drzew przy skwerze na ul. Wojska Polskiego. 

Burmistrz Zbąszynka poinformował, iż drzewa wycięto zgodnie z wydanym przez Starostwo 
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pozwoleniem na wycinkę. Pan Wiesław Czyczerski oznajmił, iż on osobiście spotkał się  

z pozytywnymi reakcjami mieszkańców, którzy stwierdzili że plac wygląda teraz bardzo 

ładnie. Burmistrz Zbąszynka odniósł się tym samym do kwestii związanych  

z utrzymaniem zieleni. 

Nawiązując do tematu nazewnictwa ronda Pan Wiesław Czyczerski podkreślił, iż temat ten 

jest jeszcze stosunkowo odległy, niemniej jednak można ponowić informacje  

o konkursie na łamach Zbąszyneckiego Kwartalnika. 

 

W dalszej części niniejszego punktu obrad Burmistrz Zbąszynka wyraził aprobatę dla 

pomysłu radnego Marka Pycha w zakresie usytuowania „Agatek” w Dąbrówce Wlkp. 

Odnosząc się do kwestii ruchu tirów na ul. Poznańskiej w Dąbrówce Wlkp., Pan Wiesław 

Czyczerski poinformował, iż Gmina otrzymała pismo o powołaniu składu Komisji do 

zbadania niniejszego problemu. Niemniej jednak w dalszym ciągu Starostwo nie informuje 

Gminy o terminie przedmiotowego posiedzenia. Pan Wiesław Czyczerski oznajmił, iż jeden 

z mieszkańców wystąpił o obniżenie krawężnika przy zjeździe na wagę, na które uzyskał 

pozwolenie. W związku z tym wstawiony zostanie również znak „12 ton” – najwyżej komisja 

zajmie inne stanowisko. 

 

W odpowiedzi na zapytanie dotyczące podłączenia szkoły podstawowej do kanalizacji,  

Pan Wiesław Czyczerski oznajmił, iż zadanie zostałoby już wykonane niemniej jednak w  

tym przypadku chodzi m.in. nie tylko o konieczność montażu separatora tłuszczu z uwagi na 

działalność KGW, ale głównie o przejście, które znajduje się na łączniku przy budynkach 

nauczycielskich. Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż niniejszą drogę należy otworzyć co 

wiąże się z kosztami. Z uwagi na budżet zadanie przesunięto na 2016 rok. Pan Wiesław 

Czyczerski wspomniał również o konieczności likwidacji szamba. 

Odpowiadając na zapytanie dotyczące ul. Małej, Burmistrz Zbąszynka oznajmił, iż projekt 

niniejszej ulicy ma być wykonany do końca 2015 roku. Kolejność zleceń uzależniona jest od 

programu „ schetynówek”. 

Na koniec Burmistrz Zbąszynka odnosząc się do zapytania o światło na łączniku ulic w 

Dąbrówce Wlkp. wspomniał o innych zapytaniach związanych ze studzienką. Pan Wiesław 

Czyczerski poinformował, iż studzienka na ww. łączniku zostanie przykryta blachą w efekcie 

czego powstanie wpust uliczny. Odnosząc się do tematu braku światła na łączniku ulic 

Piastowska-Zbąszyńska Pan Wiesław Czyczerski podkreślił, iż ma to związek z decyzjami 

dotyczącymi uwolnienia w Polsce sprzedaży energii elektrycznej. Podmiotem, który wygrał 

przetarg na sprzedaż energii na terenie Gminy jest Energetyka PKP. Właścicielem złącza ZK 

z kolei jest energetyka Enea. W opinii Burmistrza oba podmioty utrudniają sobie wzajemnie 

współpracę naszym kosztem. Pan Wiesław Czyczerski wspomniał o rozmowie z 

Kierownikiem Rejonu w Wolsztynie oraz działaniach podjętych w kierunku rozwiązania 

problemu. 

 

Do pkt. 12 

 

Oświadczenia i wolne wnioski 

 

W ramach tej części obrad głos zabrał Burmistrz Zbąszynka, który szczegółowo odniósł się 

do tematu inwazji szkodników na terenie Dąbrówki Wlkp. Pan Wiesław Czyczerski jasno i 
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wyraźnie podkreślił, iż zaistniała sytuacja jest poważna i nikt nie bagatelizuje problemu.  

W związku z powyższym omówione zostały aspekty podjętych działań zmierzających  

w kierunku rozwiązania problemu z perspektywy działań władz Gminy w ramach jej 

kompetencji. Pan Wiesław Czyczerski podkreślił, iż nie sztuką jest zamknąć zakład, bo to 

ma również związek m.in. z koniecznością wypłaty odszkodowania. W ocenie Pana 

Wiesława Czyczerskiego najważniejsze jest rozwiązanie problemu, a to możliwe jest tylko  

i wyłącznie w ścisłej współpracy z firmą Wexpool oraz inspekcjami odpowiedzialnymi za 

ochronę środowiska. Burmistrz Zbąszynka podkreślił, iż firma Wexpool wykazuje duże 

zaangażowanie w działaniach na rzecz walki ze szkodnikami, ponosi z tego tytułu koszty.  

W ramach swojej wypowiedzi Pan Wiesław Czyczerski odniósł się do przepisów prawnych 

regulujących kwestie zagospodarowania terenu oraz nieprecyzyjności niektórych zapisów 

wydawanych decyzji (tj. parametrów, odległości itp.). Kontynuując swoją wypowiedź Pan 

Wiesław Czyczerski odniósł się do kwestii pożarów, przepisów ppoż. oraz działań 

owadobójczych prowadzonych na terenie zakładu oraz na terenie budynków mieszkalnych. 

Pan Wiesław Czyczerski podkreślił, iż przestrzeganie zasad określonych w długofalowej 

strategii działania przygotowanej przez firmę Wexpool zażegna powstały problem. Burmistrz 

Zbąszynka wspomniał, iż w związku z nieprzyjmowaniem odpadów komunalnych przez 

firmę Wexpool wzrośnie opłata za wywóz odpadów. Na koniec Pan Wiesław Czyczerski 

wspomniał o posiedzeniach specjalnie powołanego sztabu kryzysowego oraz  podkreślił,  

iż wszystkie działania muszą być realizowane zgodnie z przepisami i za obopólną zgodną. 

 

W odniesieniu do powyższego tematu głos zabrał Pan Marek Pych, który odniósł się do 

sytuacji w Dąbrówce Wlkp. z perspektywy jej mieszkańców. Radny wyraził zadowolenie  

z faktu, iż firma chce współpracować i ponosi koszty. Niemniej jednak w ocenie Pana Marka 

Pycha określenie, że w Dąbrówce Wlkp. występuje zadomka jest „na rękę” sanepidowi.  

Z informacji udzielonych przez radnego wynika, iż mieszkańcy na własną rękę konsultowali 

tę sprawę ze specjalistami, którzy stwierdzili, iż w 98 % na terenie Dąbrówki Wlkp. występują 

prusaki, które niestety ale mogą przenosić choroby. Pan Marek Pych wyraził zadowolenie  

z faktu, iż występuje coś takiego jak kontroling społeczny, który łagodzi nastroje. 

Następnie Pan Marek Pych zapytał o to czy hałda śmieci komunalnych na terenie zakładu 

się zmniejszyła? Zdaniem radnego miała ona zniknąć do końca sierpnia br. Ponadto Pan 

Marek Pych wspomniał o zobowiązaniu firmy, która obiecała mieszkańcom ograniczenie 

ilości śmieci, którą zakład składuje i przetwarza w ciągu dwóch lub trzech miesięcy. Radny 

podkreślił, iż obecnie na terenie firmy znajduje się ok. 70 tyś. ton odpadów. Pan Marek Pych 

podkreślił, iż chce wierzyć w to, że zobowiązania firmy są wiarygodne. 

Pozostając w niniejszym temacie radny zasygnalizował o kolejnym podobnym problemie, 

który występuje na Depocie gdzie składowane są skrawki folii. Z informacji jakie Pan Marek 

Pych otrzymał od tamtejszych mieszkańców wynika, iż ww. odpady przemysłowe 

składowane są od dawna i w tych hałdach pojawiły się gryzonie. 

 

W odniesieniu do ww. kwestii głos zabrał Pan Wiesław Czyczerski, który potwierdził, iż ww. 

zobowiązanie firmy miało miejsce nie mniej jednak póki co nie zostało dotrzymane. Pan 

Wiesław Czyczerski oznajmił, iż firma ograniczyła hałdę, ale nie jest w stanie wywiązać się 

z tego zobowiązania z uwagi na proces technologiczny, moce przerobowe oraz ograniczony 

odbiór paliwa. Śmieci będą spryskiwane i przerzucane do boksu. Ponadto Pan Wiesław 

Czyczerski zwrócił uwagę na „dwa końce kija medialnego”, ponieważ odbiorcy paliwa 
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obawiają się przeniesienia problemu na ich region i może to nieść konsekwencje w postaci 

wycofania się ze współpracy. 

Nawiązując do sytuacji w Depocie Burmistrz Zbąszynka podkreślił, iż sprawą zajęła się 

jedna z właścicielek działek rekreacyjnych w pobliżu składowiska, która powiadomiła różne 

służby. Niemniej jednak problem polega na tym, że tamtejsza firma nie chce współpracować, 

poza tym znajduje się w złej sytuacji finansowej. Problem ten można zażegnać pod 

warunkiem, że Wexpool będzie miał swoją zdolność przerobową bo będzie mógł te odpady 

przetworzyć. 

 

W dalszej części obrad głos zabrał Pan Łukasz Szymański, który w nawiązaniu do tematu 

znaków drogowych poinformował, że corocznie, z początkiem września Komenda Powiatowa 

Policji w rejonie wszystkich szkół i przedszkoli sprawdza prawidłowość oznakowania oraz 

podejmuje wszelkie kroki w kierunku uzupełnienia ewentualnych braków. Ponadto radny po 

raz kolejny zwrócił uwagę na zasadność przemyślenia kwestii monitoringu miejskiego  

w kontekście planowanego na rok przyszły budżetu. Pan Łukasz Szymański podkreślił, iż 

dobrym rozwiązaniem mogło by okazać się zamontowanie lepszych kamer w miejscach, 

gdzie one już są. 

 

Następnie Pan Marek Pych wspomniał o realizowanym wspólnie z ZOK projekcie pn. „Łapię 

chwile” oraz zaplanowanym w miesiącu październiku koncercie. Ponadto radny zaprosił 

radnych  na „Pierwszy Dąbrowiecki Piknik Rodzinny”, który odbędzie się w najbliższą 

niedzielę w Dąbrówce Wlkp. 

 

Pan Jan Mazur podziękował za merytoryczną debatę podkreślając konieczność współpracy 

wszystkich stron, ponieważ w zaistniałych w ostatnim czasie okolicznościach nie ma złotego 

środka, który rozwiązałby problem natychmiastowo. 

 

Podsumowując obrady sesji Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji, która 

wpłynęła do biura Rady Miejskiej od czasu ostatniej sesji /Przedmiotowa informacja stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/. 

 

Następnie Pan Jan Mazur poinformował o tematyce i terminach wrześniowych obrad Rady 

Miejskiej w Zbąszynku. 

 

 

Ponadto Pan Jan Mazur przypomniał, iż w dniach 12-13 września br. odbędą się dożynki 

gminne w Chlastawie. Przewodniczący Rady po raz kolejny zaapelował o to, by radni 

określili się co do uczestnictwa w uroczystościach. 

 

 

Na koniec Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji 

Rady przez czas trwania sesji był wyłożony do wglądu i nie wpłynęły żadne uwagi co do jego 

treści. Następnie zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

- za przyjęciem protokołu z IX  zwyczajnej  sesji Rady z dnia 25.06.2015 r. głosowano- 

13 głosów „za”.   
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Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z IX 

zwyczajnej sesji z dnia 25.06.2015 r. został przyjęty jednogłośnie w obecności 13 

radnych. 

Do pkt.13 

Zakończenie obrad 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1620 zamknął  X 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 

Bernadetta Utrata                            Łukasz Szymański                            Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz  

2. Sekretarz Gminy 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 


